
Zápisnica  

zo zasadnutia Komisie životného prostredia, dopravy, výstavby a poľnohospodárstva pri Obecnom 
zastupiteľstve Obce Trnovec nad Váhom, konaného dňa 29. novembra 2023 
 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 
Program:  
 

1. Otvorenie 
2. Rozpočet na rok 2024 – návrh 

3. Projekt na výstavbu rodinných domov – informácia 

4. VZN o poplatkoch za znečisťovanie ovzdušia – návrh 

5. VZN o miestnych daniach a miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné 

odpady na kalendárny rok 2023 a na ďalšie zdaňovacie obdobia – návrh 

6. VZN o daniach z nehnuteľností – návrh 

7. Plán hospodárskeho a sociálneho rozvoja obce  

8. Návrh plánu práce komisie na rok 2024 

9. Diskusia 

10. Záver 

 
 

K bodu 1 
 
Zasadnutie komisie otvoril a viedol predseda komisie životného prostredia, dopravy, výstavby a 
poľnohospodárstva, ktorý pozdravil a privítal prednostku obecného úradu a prítomných členov 
komisie. Poďakoval, že všetci prišli, viacerí členovia sa pre chorobu ospravedlnili, ďalší sú pracovne 
zaneprázdnení, ale nemá cenu posúvať zasadnutie, lebo sa blíži aj zasadnutie zastupiteľstva. 
 
K bodu 2 
 
PaedDr. Suba, PhD. uviedol, že program bol všetkým doručený, aktuálnym bodom je rozpočet obce 
na rok 2024. Bližšie informácie k tomuto bodu poskytla prednostka obecného úradu, uviedla, že veľa 
obcí zvyšuje dane, my sa k tomuto kroku neuchýlime, nebude sa zvyšovať ani poplatok za komunálny 
odpad. Pri zostavovaní rozpočtu pri príjmoch sa vychádzalo z kalkulácií Rady pre rozpočtovú 
zodpovednosť a výdavky, ktoré očakávame, vieme aj vykryť. V niektorých položkách je potrebné 
šetriť a nedá sa na ne taký objem peňazí, ako bolo zvykom, ale fungovať dokáže obec v normálnom 
štandarde. Upravená je položka odpady, kde sme počítali so zavedením mechanicko-biologickej 
úpravy odpadov, tá sa však odsúva o rok, preto časť z týchto prostriedkov bude presunutá na dotácie, 
za ďalšiu časť za nakúpia modré nádoby na odpad. Pri zostavovaní sa vychádzalo zo skutočných 
príjmov a výdavkov, znížili sa sumy za energie, keďže ceny už nie sú také horibilné, ako sa 
predpokladalo. Pokiaľ ide o plánované investície, potrebná je oprava strechy v školskom klube detí, 
predpokladá sa rekonštrukcia vodovodu v Hornom Jatove, výmena radiátorov v byt. domoch 994 
a 995, ako aj rekonštrukcia miestnych komunikácií. Ing. Valo sa spýtal, či sa neráta s rekonštrukciou 
fary, prednostka mu odpovedala, že na to nebude mať obec peniaze. Už sa nám vrátilo 400 tisíc eur 
za rozšírenie materskej školy, ešte stotisíc by malo prísť budúci rok, ale toľko zaplatíme za nové 
osvetlenie a ozvučenie v sále. Ing. Valo sa spýtal, prečo je na komunikácie vyčlenená taká vysoká 
suma, prednostka mu odpovedala, že okrem rekonštrukcie chodníkov je tam zakalkulované aj 
asfaltovanie. 
 
Stanovisko – členovia komisie odporúčajú návrh rozpočtu schváliť  
 
K bodu 3  
 



Predsedajúci konštatoval, že projekt výstavby rodinných domov investora JUDr. Vága už na tejto 
komisii riešili. Prednostka uviedla, že sa ním pred týždňom zaoberala aj komisia finančná, ktorá 
odporučila jeho schválenie s tým, že novovybudovaná miestna komunikácia, ktorú investor postaví, 
prejde do správy obce. 
 
Stanovisko – komisia odporúča projekt schváliť 
 
K bodu 4 
 
Mgr. Vargová oboznámila prítomných, že podľa nového znenia zákona by obec nemohla poplatky za 
znečisťovanie ovzdušia ani vyberať, lebo je tam stanovená ich minimálna výška. Preto je pre nás 
uvedené VZN bezpredmetné, ak by sa situácia zmenila, vypracuje sa nový návrh. 
 
 
Stanovisko – členovia komisie odporúčajú návrh VZN schváliť 
 
K bodu 5 
 
Aj v tomto bode dostala slovo Mgr. Vargová a informovala, že tu dochádza k jednej zmene, zber TKO 
by sa konal raz za dva týždne, aby sa ušetrili peniaze, lebo by inak došlo k 10% zvýšeniu ceny, hoci sa 
mechanicko-biologická úprava nezavedie, k tomu zvýšeniu by došlo a toto je práve spôsob, ako to 
zvýšenie vykryť. Má informácie, že v niektorých obciach sa odpad zbiera raz mesačne, ale to je už 
extrém. Požiadala prítomných, aby sa k návrhu vyjadrili, na budúci rok budeme robiť verejné 
obstarávanie. Ing. Valo súhlasil, kto triedi odpad, tomu takýto interval stačí. Ing. Vižďáková 
namietala, situácia v lete nebude dobrá a obec neušetrí, bude viac odpadu a zvozová spoločnosť 
bude potrebovať dve autá, nie jedno. Ing. Valo navrhol používať zimný a letný režim zvozu, Ing. 
Vižďáková povedala, že priemerne sa jedná o 6 ton týždenne, prednostka jej odpovedala, že obec 
vyprodukuje mesačne v priemere 27 ton. Ing. Vižďáková pripomenula, že spoločnosť bude musieť dať 
dve posádky a pre obec sa tak cena nezníži, PaedDr. Suba, PhD. konštatoval, že je to dvojsečné, 
hľadajú sa riešenia, on osobne je v tomto neutrálny. Ing. Vižďáková uviedla, že aj v Šali zvažovali 2-
týždenný interval zvozu, treba si to premyslieť, ani tam by neušetrili. Mgr. Vargová povedala, že teda 
preveria situáciu, či by museli použiť dve autá, ak hej, bolo by to naozaj kontraproduktívne. Ing. 
Vižďáková sa spýtala, prečo sa kontrolovali smetné nádoby, Mgr. Vargová uviedla, že obec si 
vypracuje evidenciu, aké množstvo odpadu vyprodukuje každá domácnosť, aby bol odhad, koľko 
bude treba pre túto domácnosť vyfakturovať. Ing. Vižďáková pripomenula, že ak sa budú zvyšovať 
ceny, odpad sa bude vyhadzovať do prírody, prednostka jej odpovedala, že tu sa zhovárame o tom, 
že jedna nádoba má napr. 30 kg a cena za kilogram sa nastaví, dnes je 3 eurá za 120 litrov, vtedy by 
za 25 kg odpadu bola cena 3 eurá a určite by to nebolo likvidačné. Ing. Vižďáková povedala, že podľa 
slov zástupcu Envi-Geosu sa v Trnovci nad Váhom znížil počet nádob za týždeň z 300 na 180, 
prednostka jej oponovala, že to tak nie je, priemer je cca 280 nádob. Ing. Vižďáková sa zmienila, že aj 
Mesto Šaľa zamýšľalo čipovať, ale ak sa kontajnery nebudú dať otvoriť, čo bude okolo nich? Radšej 
nech je odpad v nádobách ako v prírode. PaedDr. Suba, PhD. konštatoval, že sa jedná o začarovaný 
kruh. prednostka s ním súhlasila, ale pripomenula, že za odpady treba platiť a obec by nemala nič 
doplácať, všetko by mali vykryť poplatky obyvateľov. Dnes doplácame a ľuďom sa aj tak zdá, že veľa 
platia. Ing. Vižďáková uviedla, že v Šali sa platí 40 eur, v Galante je to 50 eur za osobu, okrem toho je 
jarné a jesenné upratovanie, ale ľudia frflú. Ing. Valo sa vyjadril, že nevie, ako v Šali prebieha zber 
triedeného odpadu, u nás sú ulice vždy plné nádob. Ing. Vižďáková odpovedala, že ani v Šali sa 
neznížili množstva, ani pri plastoch, veľa je papiera aj skla, pritom v meste je zberný dvor, ktorý je 
6krát týždenne otvorený. Napriek tomu ľudia vyhadzujú von nábytok a všetko možné. Všeličo 
vyhadzujú aj do podzemných kontajnerov, roztrhlo sa tak vrece za 6 000 eur, už tam hodili aj cigaretu 
a vrecia zhoreli. 
 
Stanovisko – preveriť situáciu so zvozovou spoločnosťou 
 
K bodu 6 
 



Predseda komisie pokračoval návrhom VZN o dani z nehnuteľností, ako bolo spomenuté, výška dane 
sa nemení. Mgr. Vargová odpovedala kladne, zákon zmenil názvy pozemkov a tento návrh zároveň 
zavádza výšku poplatkov za rybníky a vodné plochy. 
 
Stanovisko – členovia komisie odporúčajú schváliť návrh VZN 
 
K bodu 7 
 
PaedDr. Suba, PhD. uviedol, že návrh Plánu hospodárskeho a sociálneho rozvoja obce si prešiel, 
spýtal sa, či je potrebné sa venovať niektorej časti osobitne, prednostka mu odpovedala, že to 
potrebné nie je. Ona je toho názoru, že je to dokument pre dokument, sú v ňom rozpísané projekty, 
do ktorých sa obec plánuje zapojiť, aj také, ktoré by sme v budúcnosti chceli realizovať a nemáme na 
ne finančné prostriedky. Chápe, že takéto plánovanie má svoj zmysel, ale na Slovensku zatiaľ podľa 
takéhoto dokumentu fungovať nedokážeme, nehovoriac o tom, že jednotlivé dokumenty na seba 
nenadväzujú, napr. PHSR obce a samosprávneho kraja. 
 
Stanovisko – členovia komisie odporúčajú návrh PHSR schváliť 
 
K bodu 8 
 
Ako poznamenal predseda komisie, blíži sa zasadnutie zastupiteľstva, na ktorom sa bude schvaľovať 
aj plán práce na rok 2024 a dnes je tu návrh schváliť si rokovací deň, aby nebolo potrebné dohadovať 
sa na termínoch. Samozrejme, ak bude potrebné niečo operatívne riešiť, zasadnutie sa môže konať aj 
nad rámec plánu práce. 
 
Stanovisko – členovia komisie odporúčajú zvolať zasadnutie komisie vždy 14 dní pred zasadnutím 
zastupiteľstva v stredu o 17.00 h. 
 
K bodu 9 
 
PaedDr. Suba, PhD. otvoril diskusiu, má jeden postreh: konečne je v obci optika, prekvapený bol však 
realizáciou. Navštívil ho jeden pán, ktorý sa dobýjal aj do susedného domu, v ktorom býva jeho 
mama, tam však nepochodil. Osobne sa veľmi potešil, a keďže sa ponáhľal, podpísal zmluvu. O týždeň 
ho navštívil ďalší pán, zástupca spoločnosti O2 a po jeho odchode kontaktoval PaedDr. Suba, PhD. 
spoločnosť Orange, aby porovnal rozdiely v cenových ponukách jednotlivých operátorov. Rozdiely 
tam sú a každý obyvateľ má možnosť si vybrať, ľudia však o tom nevedia, že môžu ísť aj k inému 
operátorovi, on osobne zavolal do Telekomu a zmluvu vypovedal. Nechce tu spomínať svoje 
skúsenosti, hoci si urobil prieskum, ale každý má možnosť si zvoliť, či už miestneho poskytovateľa 
SGnet, Telekom, Orange alebo O2. Pre Telekom robí práce spoločnosť Optikom, ale pokiaľ ide 
o realizáciu, bol doma, pracovníci sa pozreli, ako ďaleko je vstup, informoval ich, že 24 metrov, 
povedali mu, že kopú len do 19 metrov, taktiež aj v penzióne. Vyjadrili sa, že keď vyčistím kríky, 
prípojku urobia, dávajú si podmienky, čo má majiteľ zabezpečiť. Potom prišla druhá partia 
a v penzióne, kde tí prví tvrdili, že sa prípojka urobiť nedá, urobili ju za hodinu. Iste podobné 
problémy majú aj ďalší obyvatelia, stalo sa aj to, že mi zavolali, lebo im zákazník vypadol, ale nechcú 
kopať ani ťahať kábel. Obec do toho zasahovať nemôže, ale keby napr. nechal všetko na manželku, 
optiku ešte nemá. Navrhol, aby obec informovala občanov, že majú aj iné alternatívy. Ing. Valo 
konštatoval, že napr. Magio je rýchle, ale padá, PaedDr. Suba, PhD. sa spýtal, či má už obec 
k dispozícii vlákna, o ktorých sa na tejto komisii diskutovalo. Prednostka mu odpovedala, že by sme 
ich mali mať, ale rokovania viaznu, je potrebné to zmluvne dotiahnuť, komunikuje sa však s nimi 
ťažko. PaedDr. Suba, PhD. pripomenul, že na týchto vláknach by mal byť napojený kamerový systém. 
Mgr. Vargová uviedla, že určite je možnosť informovať obyvateľov, že je viacero poskytovateľov. 
PaedDr. Suba, PhD. povedal, že možno neponúknu každému rovnaké podmienky, ale ľudia budú 
vedieť, že sú alternatívy. Ing. Vižďáková mala skúsenosť, že si všetko vykopali, nachystali a firma prišla 
namontovať optiku cez telefón, povedali im, že si musia niečo doobjednať, súhlasili, aby to firma 
objednala. Tí sa viac neozvali a keď po pol roku službu reklamovali, povedali, že keď nemali 
požadovaný komponent, firma zmluvu zrušila. Je to neseriózne jednanie. Aj jej mame ťahali optiku, 



brat žiadal, aby natiahli dovnútra, neurobili to. Mgr. Vargová konštatovala, že zatiaľ nie sú dokončené 
ani chodníky, niekde sú na jednej ulici tri miesta zaasfaltované a štvrté nie. Ing. Valo uviedol, že 
použili suchý betón, ktorý sa časom rozbije, PaedDr. Suba, PhD. vyslovil obavu, aby obec spoločnosť 
ešte nenaháňala, nech to napravia. Ing. Vižďáková spomenula, že susedom zničili kvety, porobili 
škody. Mgr. Vargová povedala, že ťažko prídu späť a dokončia prácu, Ing. Vižďáková sa spýtala, či 
dostali za prácu zaplatené, prednostka odpovedala, že obec im neplatí, ale podľa zmluvy sú povinní 
uviesť všetko v obci do pôvodného stavu. PaedDr. Suba, PhD. vyslovil presvedčenie, že optika pre 
obec je garantovaná, prednostka ho informovala, že káble sú natiahnuté, to bolo zabezpečené, len sa 
s nimi ťažko komunikuje, písala im aj volala, bez odpovede. 
 
Týmto príspevkom sa program zasadnutia vyčerpal. Ani jeden z prítomných nemal ďalší diskusný 
príspevok a návrhy či pripomienky, predsedajúci preto poďakoval prítomným za účasť a zasadnutie 
ukončil. 
 

 

Zapísala: I. Mesárošová 

 

 

 

                                                                                     PaedDr. Imrich Suba, PhD. 

                                                                       predseda komisie životného prostredia, 
                                                                 dopravy, výstavby a poľnohospodárstva pri OZ                                                        


